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IZLAGANJE PREDSJEDNIKA SKUPŠTINE CRNE GORE IVANA BRAJOVIĆA NA 

XVII ZIMSKOM ZASIJEDANJU OEBS 

Četvrtak 22. februar 2018. Beč, Republika Austrija  

 

Drage koleginice i kolege,  

Dozvolite da vas pozdravim u ime delegacije Skupštine Crne Gore i u svoje ime.  

Posebno mi je zadovoljstvo da učestvujem na sastancima Parlamentarne skupštine 

imajući u vidu da predstavljaju jedinstvenu platformu za dijalog i konstruktivnu razmjenu 

mišljenja o suštinski važnim pitanjima za region OEBS-a. 

Izazovi i prijetnje današnjice nameću nam potrebu da se podsjetimo na ključnu premisu, 

utemeljenu u osnivačkim i pratećim dokumentima naše Organizacije, na koje smo se 

zajedno obavezali: bezbjednost i demokratija su međusobno povezani i uslovljeni 

procesi.  

Trajna bezbjednost i stabilnost podrazumijevaju poštovanje ljudskih prava i osnovnih 

sloboda, posvećenost demokratskim vrijednostima i vladavini prava.  

Sa žaljenjem možemo konstatovati da su mnogi od osnovnih principa Helsinškog 

dekaloga na kojima se temelji naša Organizacija dovedeni u pitanje. Stiče se utisak da 

smo suočeni s velikom krizom posvećenosti i poštovanja fundamentalnih principa i 

zajedničkih vrijednosti i obaveza. Mišljenja sam da zajednički moramo da nađemo 

načine kako da osiguramo njihovo puno poštovanje i dosljedno sprovođenje, kako bi 

našim građanima osigurali sigurniju budućnost. Značaj vladavine prava i principa 

demokratije, u izgradnji pravednih društava koja obezbjeđuju održivi ekonomski razvoj i 

rast, kao i društvo jednakih šansi nije nikada suvišno naglašavati.  

Svjesni činjenice da je svaka država snažna onoliko koliko su jake njene institucije,  mi 

u Crnoj Gori - od obnove državnosti 2006. godine, marljivo radimo na jačanju vladavine 

prava i snaženju demokratskog kapaciteta naših institucija. Nakon sprovođenja 

zahtjevnih reformi i ispunjavanja neophodnih kriterijuma, prošle godine postali smo 29. 

članica NATO –a. Sada sve raspoložive kapacitete društva još snažnije usmjeravamo 

ka ostvarenju drugog vanjskopolitičkog prioriteta naše zemlje – članstva u Evropsku 

uniju. Proces evropske integracije doživljavamo kao najbolji okvir za sprovođenje 

sveukupnih reformi i dostizanje najviših standarda, koji imaju za primarni cilj 

unaprjeđenje kvaliteta života svakog našeg građanina. S otvorenih 30 od ukupno 33 

pregovaračka poglavlja, zemlja  smo kandidat koja je najbliža članstvu. Ukoliko se 

nastavi dosljedno poštovanje principa regate, koji je jedini pravedan kada je u pitanju 

politika proširenja i za koji se i mi zalažemo, nema sumnje da će Crna Gora biti prva 

sljedeća članica Evropske unije. 
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Podsjetiću na skorašnje pokušaje da se Crna Gora zaustavi na svom evroatlantskom i 

evropskom putu. Suđenje optuženima za pokušaj terorizma na dan parlamentarnih 

izbora 2016. godine se prenosi na Javnom servisu, čime je obezbijeđena potpuna 

transparetnost cijelog procesa. Očekujemo da će u profesionalnom i fer sudskom 

postupku, u što skorijem roku, doći do potpunog rasvjetljavanja pomenutog događaja. 

Za sada mogu reći da smo uspjeli da se izborimo sa značajanim bezbjednosnim 

izazovima i očuvamo političku stabilnost. 

Dužnost mi je da vas, takođe, podsjetim na činjenicu da najveći broj opozicionih 

poslanika nezadovoljnih rezultatima parlamentarnih izbora, u prethodnoj godini nije 

učestvovao u radu Skupštine i njenih radnih tijela. Međutim, takav odnos prema 

poštovanju državnih institucija nije naišao na odobravanje građana, te se veći broj 

opozicionih poslanika vratio u Skupštinu, tako da sada preko dvije trećine poslanika 

učestvuje u njenom radu.  

U susret predstojećim predsjedničkim izborima koji će biti održani 15. aprila, kao i 

lokalnim izborima u najvećem broju opština tokom 2018. godine, Skupština Crne Gore 

je formirala Radnu grupu sa zadatkom da analizira primjenu izbornog zakonodavstva i 

na osnovu Konačnog izvještaja Posmatračke misije OEBS/ODIHR povodom održanih 

parlamentarnih izbora 16. oktobra 2016. godine, razmotri i predloži način 

implementacije preporuka iz navedenog izvještaja. Radna grupa je održala 

konsultativne sastanke sa predstavnicima svih institucija koje su nadležne za 

implementaciju relevantnog zakonodavstva, kao i sa svim subjektima koji su iskazali 

interesovanje i predložili moguća rješenja i prijedloge u pravcu jačanja izbornog 

zakonodavstva. Najveći dio preporuka je usvojen i predstojeće izborne cikluse u Crnoj 

Gori dočekujemo sa dodatno unaprijeđenim izbornim zakonodavstvom. Nisu usvojene 

izmjene Zakona o izboru odbornika i poslanika, s obzirom na to da smo se suočili sa 

apsurdnom situacijom: opozicija kojoj je izgovor za izborne neuspjehe izborni ambijent, 

nije pokazala spremnost da doprinese njegovom unaprjeđenju. 

Predstojeće predsjedničke izbore u Crnoj Gori će pratiti posmatrači OSCE/ODIHR, kao i 

posmatrači Parlamentarne skupštine Savjeta Evrope koji su pozitivno odgovorili na 

poziv koji sam im uputio istoga dana kada sam i raspisao izbore.  

Vjerujem da dosljednim sprovođenjem jasne politike i neophodnih reformi potvrđujemo 

sposobnost da se kontinuirano nadograđujemo i transformišemo crnogorsko društvo. 

Duboko sam uvjeren da samo onda kada svi preuzmemo svoj dio odgovornosti, vodimo 

otvoren i iskren dijalog i tražimo zajednička rješenja za brojne izazove sa kojima se 

suočavamo, možemo biti sigurni da ćemo budućim generacijama obezbijediti trajan mir i 

stabilnost. 

Hvala na pažnji.  
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